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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

 

PÉNZÜGYI-ELLENŐRZŐ-

KÖZBESZERZÉSI BIZOTTSÁGA 
 

2019. február 27-én megtartott, 
n y í l t ,  s o r o s  üléséről 

 

 

35/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Jegyzőkönyv hitelesítő személyének 
megállapítására 
 

36/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Napirend megállapítására 
 

37/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi 
Közbeszerzési Tervének elfogadására 
 

38/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó 
szociális ellátásokról, azok igénybevételéről, 
valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet 
módosítására 
 

39/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat a szenvedélybetegek alacsony küszöbű 
szolgáltatásának feladatellátásához történő csatla-
kozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képvi-
selő-testületi határozat módosítására 
 

40/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

 
Javaslat az Önkormányzat 2019. évi részletes 
költségvetésének elfogadására 
 

41/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetés-
ének felülvizsgálatára 
 

42/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző- Javaslat a NÜVI a képviselő-testület két ülése 
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Közbeszerzési Bizottság határozata között a közmunka programokban 
foglalkoztatottak által végzett munkákról szóló 
beszámolójának elfogadására 
 

43/2019. (II.27.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat a közterületek használatáról, vásár- és 
piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) 
önkormányzati rendelet módosítására 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 
Készült: 2019. február 27-én Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület 
PÉNZÜGYI-ELLENŐRZŐ-KÖZBESZERZÉSI BIZOTTSÁGA n y í l t,  s o r o s ülésén 
a Polgármesteri Hivatal dísztermében. 

 
 
Jelen vannak:   

  
Bagi Zsolt Arnold 
Bertalan László 
Tóth Imre 
Gyárfás Lajos 
Major Antal  
Donkó Veronika 
Drávuczné Karkus Zsuzsanna 
  

    7 fő bizottsági tag 
 
Tanácskozási joggal jelenlévők: 
  
 Lovász Imre jegyző 
 Bertalanné Drávucz Katalin polgármester  
 Lóczi István  aljegyző 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 
 Lajosné Kiss Klára intézményvezető 
 Müllerné Braun Erika  intézményvezető 
 Polgárné Bágyi Mária OMSZK közalkalmazott 
 Göröcs László mb. intézményvezető 
 Kun Adrienn mb. intézményvezető  
  
  
Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: tisztelettel köszönti a bizottság tagjait és a 
megjelenteket. Megállapítja, hogy a bizottság 7 tagjából 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes. Drávuczné Karkus Zsuzsanna jelezte, hogy késve érkezik. Javasolja, hogy a 
bizottság üléséről készült jegyzőkönyvet Tóth Imre hitelesítse.   

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: szavazásra teszi ki az, aki elfogadja Tóth Imrét 
jegyzőkönyv hitelesítőnek? A bizottság  6 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
 
35/2019. (II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Jegyzőkönyv hitelesítő személyének megállapítására 
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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-
Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság a 2019. február 27-i Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság jegyzőkönyvének hitelesítésére Tóth Imrét jelöli ki.  

Erről értesül:  
 

 1./  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság   
 
Bagi Zsolt Arnold elnök: A meghívót, és a napirendi pontokhoz tartozó előterjesztéseket 
mindenki megkapta írásban. Kívánják-e a napirendet kiegészíteni, módosítani?  

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki fogadja el a hat nyílt és két zárt napirendi 
pontból álló napirendet, melyet a bizottság  6 igen szavazattal egyhangúlag elfogad és a 
következő határozatot hozza: 
 
36/2019. (II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Napirend megállapítására 
 

 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság a 2019. február 27-i soros ülés napirendjét a 
következőképpen fogadja el: 

 

N a p i r e n d :  

1./ Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadására  
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 

  

2./ Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igény-
bevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló  
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Müllerné Braun Erika intézményvezető 
  

3./ Előterjesztés a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellá-
tásához történő csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi 
határozat módosítására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 
  

4./ Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének elfogadására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 
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5./ A NÜVI beszámolója a képviselő-testület két ülése között a közmunka progra-
mokban foglalkoztatottak által végzett munkákról 
Előadó: NÜVI intézményvezető 
  

6./ Előterjesztés a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. 
(IV. 30) önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző  
 

Zárt ülés: 
 
7./ Előterjesztés a Jászladány Előd vezér u. 1. szám (2083 hrsz.) alatti ingatlan érté-

kesítési ajánlatának megtárgyalására  
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 
  

8./ Előterjesztés a Jászladány Vasút u. 15. szám (1826/1 hrsz.) alatti ingatlan értéke-
sítési ajánlatának megtárgyalására  
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester  

 
 
 

1. NAPIRENDI   PONT 

Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadására  
Előadó: Lovász Imre jegyző, 

  Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 

 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Az írásos anyagot mindenki megkapta. Kérdezi Lovász 
Imre jegyzőt és Mezei Norbert pénzügyi osztályvezetőt kívánják-e összefoglalni, kiegészíteni 
az írásos anyagot? 

Lovász Imre jegyző: A közbeszerzési törvény alapján az önkormányzatnak költségvetési év 
elején, legkésőbb március 31-ig összesített közbeszerzési tervet szükséges készítenie, az adott 
évre tervezett közbeszerzésekről. A központi költségvetési törvény meghatározza az 
értékhatárokat, hogy mi tartozik közbeszerzés hatálya alá. Ez alapján az előterjesztés 1. 
melléklete tartalmazza, hogy milyen tárgy van az önkormányzat vonatkozásában, amely a 
Komplex telepprogram Jászladányon II. Kéri, hogy a bizottság fogadja el és a Képviselő-
testületnek javasolja a terv elfogadását.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Kérdezi, van-e valakinek kérdése, javaslata a napirendi ponttal 
kapcsolatban? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, a Képviselő-testületnek javasolja 
Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadását az előterjesztés 
szerinti tartalommal. A bizottság 6 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja és a következő 
határozatot hozza: 
 
37/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadására 
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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja 
Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadását az előterjesztés 
szerinti tartalommal. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
 
2. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igénybevételé-
ről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rende-
let módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 

  Müllerné Braun Erika intézményvezető 
 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Az írásos anyagot mindenki megkapta. Kérdezi Lovász 
Imre jegyzőt kívánja-e kiegészíteni, összefoglalni az írásos anyagot? 

Lovász Imre jegyző: A szociális törvény alapján az intézményi térítési díjat a fenntartó 
tárgyév április 1-ig állapíthatja meg, illetve év közben egy alkalommal korrigálható. A 
rendeletmódosítás az előző Képviselő-testületi ülésen be lett terjesztve, viszont minősített 
többség hiányában nem lett elfogadva. Akkor volt egy olyan észrevétel, hogy az 
intézményvezető vizsgálja meg, hogy ha 4.500.- forinttal emelné a térítési díjat mindkét 
telephely vonatkozásában, akkor azt mennyien tudnák megfizetni. Ennek megfelelően két 
rendelet tervezet került most előterjesztésre. Az első rendelet tervezet az intézményvezető 
által javasoltakat tartalmazza, amely alapján az egyik telephely tekintetében 100.500.- 
forintról 102.000.- forintra, a másik telephelyen 114.000.- forintról 117.000.- forintra 
emelkedne a térítési díj, valamint az étkezés 600.- forintról 550.- forintra csökkenne. A 2. 
rendelet tervezetben pedig 4.500.- forintos térítési díjemelés található meg, illetve ugyanúgy 
600.- forintról 550.- forintra csökkenne az étkezés díja.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Kérdezi Müllerné Braun Erika intézményvezetőt kívánja-e 
kiegészíteni a napirendi pontot? 

Müllerné Braun Erika: A Képviselő-testület kért adatokat azzal kapcsolatban, hogy a 
térítési díjakat mennyien tudják megfizetni. Két összefoglalót készítettek, nem tudja mennyire 
érthető a bizottság számára. Amennyiben bárkinek kérdése van, szívesen válaszol. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: Az anyagban azt olvasta, hogy bárki felmondhatja a plusz fizetést. 
Ha így tesz, attól még az otthon lakója marad? 

Müllerné Braun Erika: Így van. Senkit sem tehetnek utcára.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Az előző ülésen is az intézményvezető asszony által javasolt 
térítési díjemelést fogadta el. Továbbra is ezen a véleményen van. Látható, hogy 131 fő az 
engedélyezett létszám és jelenleg 135 fő van az intézményben. Ez a plusz négy fő durván 
5.000.000.- forint többletbevételt jelent éves szinten. Minden hozzátartozónak számít a kis 
pénz is. Továbbra is a kisebb mértékű emelést javasolja elfogadásra.  

Müllerné Braun Erika: Továbbra is tartja, hogy amíg lehet, mindig többen lesznek 3-4 
fővel, ennyivel is több a bevételük. Így el tudják látni azt is, akinek alacsonyabb és azt, is 
akinek magasabb jövedelme van, hiszen szociális intézményről van szó. Nem mondhatják azt, 
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a jövedelemmel nem rendelkező várakozónak, hogy nem veszik fel, mert nincs jövedelme. 
Természetesen törekszenek rá, hogy mindenkitől beszedjék a térítési díjat. Jelenleg 78-an 
tudják saját jövedelemből megfizetni a térítési díjat. Ebből mindössze 12-en tudnák 
megfizetni a 4.500.- forintos emelésű térítési díjat. A többiek saját jövedelemből nem tudják. 
A kimutatásból az is látszik, hogy a hozzátartozók közül van, aki 52.000.- forintot tesz hozzá 
a családtagja jövedelméhez.  

Tóth Imre: Továbbra sem kívánja megváltoztatni az álláspontját. Úgy gondolja, hogy egy 
szolgáltatásnál az inflációval számolni kell. Ha ezt nem teszik, és elodázzák, később 
megbosszulja magát, mert drasztikus lépéseket kell majd tenni. És ezeket a drasztikus 
lépéseket sokkal nehezebb megértetni az emberekkel, mint azokat a folyamatos lépéseket, 
amelyeket megtehetnek. Az, hogy 3,5 %-kal emelik a térítési díjakat az intézményben, úgy 
gondolja, hogy inflációkövető, tehát nem lehet azt mondani, hogy drasztikusan akarnak 
emelni. Más területeken 5-10 %-os emelések vannak. Véleménye szerint a 3,5 %-os emeléssel 
még nagyon is alábecsülik a helyzetet, lehet, hogy még ez is kevés. Az előző ülésen volt róla 
szó, hogy két lépésben emeljenek az idei évben térítési díjat. Úgy gondolja, hogy ez sem 
célravezető. A legkézenfekvőbb és legjobb megoldás, ha azt az emelést hajtják végre, amely 
országos szinten is jelentkezik. Tudja, hogy egyébként ezzel nem oldódik meg az intézmény 
költségvetésének helyzete, de ha a jövőben drasztikusabb lépéseket kell megtenni, nem 
mindegy, hogy milyen összegről van szó. Mindezek miatt tartja fenn továbbra is álláspontját.  

 
 Drávuczné Karkus Zsuzsanna csatlakozik a bizottság munkájához. 

 A bizottság létszáma 7 főre emelkedik.  

 

Bertalan László: Csatlakozik előtte szóló képviselő társához. A szociális otthonnak nagyon 
jó híre van, nem gondolja, hogy ez a 4.500.- forintos emelés olyan nagy gondot okozna. Meg 
kell lépni a költségvetés helyzete miatt. Mivel a jelen lévők közül néhányan nem vettek részt 
az előző ülésen, elmondja, hogy akkor elhangzott, hogy a lakók kb. fele fizeti meg a teljes 
térítési díjat. A mellékelt anyagból viszont nem ez derült ki.  

Müllerné Braun Erika: 33-an nem fizetik meg.  

Major Antal: Nagyon kényes kérdés. Bár szerénynek tűnő összegekről van szó, de a 
gondozottak jövedelme, nyugdíja szintén elég szerény. Véleménye szerint nagy terhet 
jelentene számukra ez az emelés. Hiába köteleznék a hozzátartozókat a fennmaradó összeg 
megfizetésére, hiszen nincs kötelezési lehetőségük. Ha nem fizetik meg, nem tudnak mit 
tenni. A korábbi ülésen még a 4.500.- forintos emelésnél nagyobb összeget is elfogadhatónak 
tartott, azonban az anyagot átolvasva úgy látja, hogy az intézményvezető javaslata lenne 
elfogadható.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Gondolatébresztőként annyit mondana, hogy az 
idei évi költségvetésben akkora hiány van, hogy ez a 2-3 millió forint nem oldja meg a 
helyzetet, tovább kell gondolkozniuk. Éppen ezért a Képviselő-testületi ülés napirendi pontjai 
között szerepel az intézmény átadásának lehetősége is. Az idei évben még kinyögi valahogy 
az önkormányzat az intézmény fenntartását, de a jövő évben már nem fogja bírni. Minden 
intézményvezetőnek mutattak egy irányt, hogy induljon el intézménye bevételei tekintetében 
a vállalkozási szemlélet felé és próbáljon plusz bevételre szert tenni. Jogos a gondolkodása 
azoknak, akik a nagyobb emelést szeretnék, jogos a gondolkodása azoknak is, akik a szociális 
oldalt nézik. De emlékszik arra, hogy 2011-ben azon kellett gondolkodniuk, hogy hogyan 
fognak fizetést adni a dolgozóknak. És nem szeretne ide eljutni. És ettől nem ez az emelés 
fogja megmenteni az önkormányzatot, hanem ha az idei évben elindulnak egy olyan irányba, 
hogy január 1-től már ne az önkormányzat tartsa fenn a szociális otthont. Ha előre látják, és 
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nem decemberben derül ki, hogy milyen mértékű lesz a béremelés, akkor lehet, hogy már az 
idei évtől nem az önkormányzat tartja fenn.  

Major Antal: Az előző ülésen hasonló gondolatai voltak, de nem fogalmazta meg ilyen 
élesen. El fognak oda jutni, hogy nem tudják fenntartani az intézményt, amennyiben a 
béremelés okozta költségeket ki kell gazdálkodniuk. Nem csak a szociális otthon okoz majd 
problémát, hanem valószínűleg a többi nem kötelező feladaton is el kell gondolkodniuk. Az is 
elgondolkodtató, hogy ehhez mit szól majd a település lakossága. Mindezek ellenére, mivel ez 
a néhány millió forint nem oldja meg a helyzetet, továbbra is az intézményvezető javaslatával 
ért egyet.  

Tóth Imre: Lehet, hogy így van, ahogy polgármester asszony felvázolta, de ezt az évet akkor 
is ki kell valahogy gazdálkodni. És nem mindegy, hogy hogyan zárják ezt az évet. Ha jövőre 
megoldást is jelentene az, hogy a szociális intézmény más fenntartó kezébe kerül, a 2019-es 
költségvetés kigazdálkodása az önkormányzat feladata. Így nem engedhetik meg maguknak, 
hogy lemondjanak pár millió forintról. Ha fél évkor éppen ez a néhány millió forint fog 
hiányozni, és ezért majd embereket kell elküldeni, az sokkal nehezebb helyzetet fog 
eredményezni. A polgármester asszony által elmondottak még inkább arra sarkallják, hogy a 
nagyobb mértékű emelésre van szükség.   

Major Antal: Nagy a valószínűsége, hogy ha év közben nem találnak megoldást a hiány 
eltüntetésére, akkor a fél éves mérlegnél nagyon komoly döntéseket kell hoznia a testületnek, 
és drasztikus intézkedéseket kell tenni.  

Bertalan László: Lehet, hogy ő erőszakos, vagy túl kitartó, de nem adja fel könnyen. Néhány 
éve vették át a szociális központot, és minden lehetséges módon küzdene azért, hogy meg is 
tartsák. Ha arról beszélnek, hogy le kell mondani a feladatokról, akkor ott a Művelődési Ház 
és a NÜVI is. Gondoljanak arra, hogy akkor hány embertől kellene megválni. Miért nem 
gondolkodnak inkább azon, hogy hogyan működtessék ezeket az intézményeket úgy, hogy 
megérje az önkormányzatnak? Miért nem nézik vállalkozói szemmel? A NÜVI-től is elvárják, 
hogy növelje a bevételeit, miért nem mehetnek el ilyen irányba a szociális otthon esetében is? 
Nem szeretné elengedni az intézményt.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Nincs lehetőség arra, hogy nagyobb térítési díjért VIP részleg 
legyen az intézményben? 

Müllerné Braun Erika: A szociális otthon államilag fenntartott intézmény, nincs ilyen 
lehetőségük. Ahhoz, hogy VIP részlegük legyen, egy lakószobához külön tálalókonyhát és 
fürdőszobát kellene csinálniuk, hogy emelt szintű ellátást tudjanak biztosítani. A 4-5 ágyas 
szobákban nem tudják biztosítani. Lehetne beugrót is kérni, de ahhoz olyan szintű 
szolgáltatást kell nyújtani. Ezen kívül meg van határozva, hogy évente hány százalékot lehet 
belőle felhasználni. Ha időközben az idős ember meghal, akkor a megmaradt összeget vissza 
kell fizetni a hozzátartozó részére.  

Gyárfás Lajos: Kérdezi Major Antalt, hogy mit értett drasztikus intézkedések alatt? Valamint 
elmondja, hogy érti a vállalkozói szemléletet, de szociális intézményről van szó. Ha a 
megyében ez a kijelölt intézmény, akkor akár egy szolnoki hajléktalant is fel kell venniük, el 
kell látniuk. Hiába küzdenek, és erőszakoskodnak, ha az intézmény egyszerűen nem felel meg 
a vállalkozói szemlélet szerinti működésnek. Megemelhetik a térítési díjat, de azok a lakók, 
akik nem tudják megfizetni, csak a hiányt fogják növelni, azt is az önkormányzatnak kell 
hozzátennie.  

Tóth Imre: Félreérti a helyzetet. Azt az összeget, amit a lakók nem tudnak megfizetni, azt 
nem kell az önkormányzatnak hozzá tennie. Az nem fogja növelni az intézmény 
költségvetéséhez hozzáteendő összeget, hogy magasabb a térítési díj. Ha magasabb a térítési 
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díj, magasabb a fedezet arra, ami költségként megjelenik az ellátásban. Megérti az 
intézményvezető aggályait, hogy a lakók egy része ezt nem fogja tudni megfizetni. Ez igaz, de 
a lakók egy jó része meg tudja, és meg is fogja fizetni. És ezzel is nő a bevétel. És nem érti, 
amit intézményvezető asszony mondott, hogy állami fenntartású az intézmény, mert ez nem 
az. Ha a lakóknak és az önkormányzatnak kell finanszíroznia az intézményt, az nem állami 
finanszírozású, az állam csak egy töredéket ad hozzá. Azzal, hogy emelnek, lehetőséget adnak 
többletbevételre. A bevétele nem fog csökkeni a mostanihoz képest. Ha az év során ehhez 
még a tavaly előtti évhez hasonlóan kapnak állami forrást is a bérre, akkor talán ki is tudják 
húzni az évet. De ehhez mindent meg kell tenniük. Major Antallal nem ért egyet abban, hogy 
majd a fél éves zárásnál eldöntik, hogy emeljenek-e, mert az nem júliusban lesz, hanem 
szeptemberben. Akkor már hiába emelnek. Sokkal rosszabb szájízzel fogadják majd az 
emberek, hogy emeltek márciusban és szeptemberben ismét emelnek. Egyet ért Bertalan 
Lászlóval abban, hogy nem szabad hátradőlniük és lemondani az intézményekről. Harcolni 
akar, tenni akar, ahogy eddig és döntéseket hozni. És nem fél meghozni a döntéseket, akkor 
sem, ha esetleg fájóak, mert az önkormányzatnak fenn kell maradnia.  

Major Antal: Szeretne válaszolni Gyárfás Lajos kérdésére. Két módja van, vagy 
megszüntetik azokat a feladatokat, intézményeket, amelyek nem kötelező jellegűek. A másik 
út, hogy visszatérnek a költségvetéshez és szigorúan megnyirbálják a dologi kiadásokat és a 
személyi állományt. Erre gondolt a drasztikus lépések alatt. Igaza van Tóth Imrének abban, 
hogy a július már késő, erre nem gondolt. De mindenképpen újra át kellene vizsgálniuk a 
költségvetést egy-két hónapon belül. Úgy gondolja, hogy az intézményvezetők bőséges 
tartalékkal rendelkeznek és egy 30 %-os dologi kiadás csökkentés, vagy egy 10-15 %-os 
létszámleépítés megmentheti az önkormányzatot. Ha ezt nem lépik meg, állami segítség 
nélkül nem fognak tudni kilépni ebből a helyzetből.  

Tóth Imre: Úgy gondolja, hogy az állam segítségére nem lehet várni. Az a 73 millió forint, 
amit betettek egy sorra, az nincs rendben, azt le kell faragni olyan mértékűre, ami reményt 
adhat arra, hogy normalizálódik a helyzet. Ha csak 5 millió forintot is jelent a térítési 
díjemelés, annyival is kevesebb lesz a hiány.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Annak idején talán ő volt az egyetlen, aki nem támogatta az 
intézmény átvételét. Tudomása van róla ismerősök révén, hogy tehetősebb testvér hogyan 
veszett össze a kevésbé tehetőssel a térítési díjon. Ő továbbra is az intézményvezető által 
javasolt emelést támogatja. Azt nem lehet kiszámolni, hogy mennyibe kerül egy fő ellátása? 

Müllerné Braun Erika: Ez ki van számolva. 215.000.- forint/hó/fő az önköltség.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Akkor csak azt kellene felvenni, aki ezt az összeget meg tudja 
fizetni. 

Müllerné Braun Erika: Ezt nem tehetik meg.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Ezért kell fenntartót váltani, mert az 
önkormányzat nem tudja vállalni, hogy hozzáteszi a hiányzó összeget. Nem hozhatnak olyan 
döntést, hogy 215.000.- forint legyen a térítési díj, mert önköltség alatt kell meghatározni, 
mivel szociális intézményről van szó. Ha például az egyház tartaná fenn, az intézmény a 139 
millió helyett 186 millió forint állami támogatást kapna. És így sem a térítési díjhoz, sem a 
személyi állományhoz nem kellene hozzányúlni.  

Mezei Norbert: Az is megoldás lehetne, ha bővítenék az intézményt, de ahhoz kellene ilyen 
jellegű pályázat. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Nem várható, mivel nem kötelező feladatról van 
szó.  
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Tóth Imre: Éppen erről beszél. Itt egy nem kötelező önkormányzati feladat, és azon 
vitatkoznak, hogy 4.500.- forinttal emeljenek-e vagy sem. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: Kérdezi, van-e valakinek további észrevétele? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igénybevételéről, 
valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII.01.) önkormányzati rendelet 
módosítását az előterjesztésben szereplő 2. számú rendelet tervezet szerint? A bizottság 6 igen 
1 nem szavazattal elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
38/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igénybevételéről, 
valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet 
módosítására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja a 
személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igénybevételéről, valamint 
a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII.01.) önkormányzati rendelet módosítá-
sát az előterjesztésben szereplő 2. számú rendelet tervezet szerint. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
 
3. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához 
történő csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat mó-
dosítására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 
 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Az írásos anyagot mindenki megkapta. Kérdezi 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármestert, kívánja-e kiegészíteni, összefoglalni a napirendi 
pontot? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Köszöni a lehetőséget, átadja a szót jegyző 
úrnak. 

Lovász Imre jegyző: A Jászsági Szociális Szolgáltató Társulás 13 tagönkormányzattal lett 
megalapítva. A Társulás létrehozta a Jászsági Szenvedélybeteg Segítő Szolgálatot, amely 
2019. január 1-től látja el feladatát. Az intézmény finanszírozása egyrészt állami 
támogatásból, másrészt az önkormányzatok képviselő-testületei által biztosított összegekből 
tevődik össze. Az állami támogatás 7,5 millió forint/év. Az intézmény alapítása előtt egy 
pályázatot kellett benyújtani. Itt volt egy költségbecslés, amely alapján az önkormányzat 
hozzájárult a finanszírozáshoz 40 forint/lakos összeghatárig. Azonban tekintettel arra, hogy 
megnövekedett a minimálbér, illetve a bérminimum összege, valamint az intézmény 3 
dolgozója mind vidéki és úgy jár be Jászapátira, így megnövekedett az intézmény 
költségvetése. A Társulás tanácsa február 12-i ülésén elfogadta az intézmény költségvetését, 
amely alapján az egy főre jutó összeg 40 forintról 97.2 forintra emelkedik. Ami pozitív hír, 
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hogy nagyobb maradványa van a társulásnak, amelyből ez finanszírozható lesz. Tehát kb. 7 
millió forint a maradvány, ez pedig 2 millió forint körüli összeggel jelent többet, mint ami be 
lett tervezve.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Ez a jövő évben akkor még nagyobb összeg lesz? 

Mezei Norbert: Ez csak a költségvetési törvény elfogadásakor derül majd ki.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: És van ennek az intézménynek egyáltalán létjogosultsága? 

Lovász Imre jegyző: Az még ezután fog kiderülni. Most járják a településeket, folyamatosan 
veszik fel a kapcsolatot az önkormányzatokkal és az intézményekkel. Jászladányon például 
volt már olyan szenvedélybeteg, akit sikerült elvonókúrára küldeniük.  

Major Antal: Tehát most nem kell pénzt hozzátenni. És ki lehet ebből az ellátásból lépni? 

Lovász Imre jegyző: Igen, de azt hozzátenné, hogy a két legfertőzöttebb település között ott 
van Jászladány.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Akkor miért csak egy személy ment el elvonókúrára, ha 
ennyire fertőzött a település? 

Lovász Imre jegyző: Lehet több is, csak egyről tud, aki tűhasználó volt.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Ez a probléma itt van, és ezt kezelni kell.  

Major Antal: Ez csak arra jó, hogy elmondhatják, hogy tesznek valamit. De hasznos 
előrelépés nem lesz. Sokkal nagyobb létszámmal kellene ezt csinálni ahhoz, hogy legyen 
értelme. Hány emberhez jutnak el a településen, ha csak hárman foglalkoznak vele? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Később lehet bővíteni a létszámot. 

Major Antal: Úgy látja, hogy belekezdtek valamibe, amihez tízszer, húszszor, százszor annyi 
pénz kellene, mint amennyi van. Ha tíz fő foglalkozna vele, akkor sem jutnának el minden 
rászorulthoz.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A Társulás jelenleg két intézményt tart fenn. Az 
egyik az alapszolgáltatásokat látja el, mint például a házi segítségnyújtás. A másik intézmény 
pedig a szenvedélybetegek alacsonyküszöbű ellátására jött létre. Ebben nem csak a 13 
tagönkormányzat vesz részt, hanem még négy olyan önkormányzat csatlakozott az intézmény 
fenntartásához, akik nem tagjai a társulásnak. Ha jövőre nem vállalja minden önkormányzat, 
akkor kérdéses, hogy fennmarad-e az intézmény. Azért társulási szinten van fenntartva a 
JSZAK is, mert így több finanszírozást kapnak rá, mint ha a települések külön-külön 
működtetnének egy-egy intézményt. A Jászsági Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat esetében is 
hasonló a helyezet.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke kérdezi van-e valakinek kérdése, észrevétele az 
elhangzottakkal vagy az írásos anyaggal kapcsolatban? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek, a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához történő 
csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat módosítását az 
előterjesztés szerint? A bizottság 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza: 
 
39/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
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Javaslat a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához tör-
ténő csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat módosí-
tására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja a 
szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához történő csat-
lakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat módosítását, 
amely alapján a Jászsági Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat által biztosításra kerülő 
szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához vállalja a sa-
ját forrás településre eső részének biztosítását, a Jászsági Szociális Szolgáltató Társu-
lás Társulási Tanácsa által 16/2019. (II. 12.) számú határozattal elfogadott költségve-
tés szerinti mértékben, legfeljebb 100,- Ft/lakos összeghatárig. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
 
4. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének elfogadására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 

  Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 
 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Kérdezi Mezei Norbert pénzügyi osztályvezetőt, 
kívánja-e kiegészíteni, összefoglalni a napirendi pontot? 

Mezei Norbert: Az előző pénzügyi bizottsági, illetve képviselő-testületi ülésen elhangzott 
döntéseket átvezették a költségvetési előterjesztésen és a rendeleten. A költségvetést február 
28-ig el kell fogadni. Az előterjesztés tartalmazza, hogy 1.693.601.248.- forint bevétellel és 
kiadással számolnak. A rendkívüli támogatások sorra 73.602.997.- forint lett tervezve, 
amelyre jelenleg nincs bevételi forrásuk, az államtól, a rendkívüli önkormányzati 
támogatásoktól várják ezt az összeget. Itt pályázni kell majd, de általában csak kifizetetlen 
számlákra, illetve rendkívüli esetekben adnak támogatást. Az előterjesztést a belső ellenőr 
átvizsgálta, észrevételeinek megfelelően elvégezték a szükséges javításokat. Tartalékot 1,5 
millió forint összegben terveztek. Szerepelnek az intézmények táblázatai, amelyekből látható, 
hogy mely feladathoz mennyit kell hozzátenni a tervezett 129 millió forint iparűzési adó 
bevételből. Ebből tudnak gazdálkodni minden évben.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Tájékoztatásul szeretné elmondani, hogy a 
NÜVI-vel voltak konyhalátogatáson. Valójában a szociális otthonban működő konyhának 300 
adag étel főzésére van engedélye. Jelenleg 170 adag ételt főznek. A NÜVI a napokban 
megkapta az engedélyt az 1000 adagra. Elindultak abba az irányba, hogy a két konyha egy 
üzemeltetésbe kerüljön. Ennek részleteit még nem dolgozták ki, de például ha a NÜVI 
üzemeltetné mindkét konyhát, akkor a létszámmal is tudna gazdálkodni. A szociális otthon 
konyháján két dolgozó hamarosan nyugdíjba megy, így nem lesz indokot, hogy helyette 
létszámot vegyen fel, mert átcsoportosítással, a jelenlegi létszámmal gazdaságosabban tudná 
működtetni a két konyhát. A szociális étkeztetésnek az a 85 adagja, amit most a NÜVI 
Konyha főz, át tudna kerülni a szociális otthon konyhájára. Illetve az előbb említett JSZAK 
négy településen van jelen, Jászalsószentgyörgyön, Jásztelken, Jászboldogházán és 
Jászjákóhalmán. Jászalsószentgyörgyön, Jásztelken, és Jászjákóhalmán lehetne étkeztetőt 
váltani. Ha a szociális étkeztetés átkerülne a szociális otthon konyhájára, ahol a 300 adagba 
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még beleférne, a NÜVI-nél pedig lenne még kb. 200-250 adagra lehetőség. Megkeresték a T-
Plasztik Kft-t, hogy ha nem ételhordós, hanem badellás kiszállítás és kiadagolás lenne ott 
helyben, akkor a dolgozók, vagy a cég megvásárolnák-e. Nem zárkóztak el ettől. Ha egy 
tálalókonyha működne ott, 120-150 adag ételt el tudnának ott adni úgy, hogy a konyháról 
biztosítanának egy embert arra a két óra hosszára, aki kiosztaná az ételt és elmosogatna. 
Továbbá az intézményvezetővel beszéltek arról is, hogy a szociális étkezésnél nem indokolt a 
dupla feltét, így nem indokolt azt sem, hogy 615.- forintba kerüljön. Ha pedig olcsóbb lenne, 
lehet, hogy többen igénybe vennék a szociális étkezést is. Egy ilyen irányba próbálnak 
elmenni, amellyel adott esetben plusz bevételt is hozhatnak még az idei évben a jelenlegi 
adottságokkal, felszereléssel, személyi állománnyal. Így 1300 adagot tudnának teljesíteni a 
mostani 800-900 adag helyett.  

Major Antal: Úgy tűnik, hogy vannak lehetőségek plusz bevételre, a gazdaságosabb 
működésre ilyen és hasonló ötletekkel. Át kell nézni ilyen szemmel az intézményeket.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Régóta tervben van a Varroda épületének értékesítése. 
Talán ki kellene helyezni rá egy táblát, hátha lenne érdeklődő.  

 Mezei Norbert: Azt még elmondja, hogy a jelenlegi tervezetben a szociális otthon esetében 
az intézményvezető által előterjesztett emelés lett betervezve.  

Tóth Imre: A költségvetést most el kell fogadniuk, nincs más lehetőségük, át kell lépniük az 
aggályaikon. De kéri, hogy ezzel ne maradjon ennyiben a dolog, ne dőljenek hátra, hanem 
vegyék komolyan azt a 73 millió forintos hiányt, még ha ez csökken is valamivel. Ezt le 
kellene szorítani legalább 30-40 millió forint környékére. Úgy gondolja, hogy azzal még 
megbirkóznak valahogy. Az intézmények nem lélegezhetnek fel, azzal, hogy a költségvetés el 
lett fogadva, hanem munkálkodniuk kell azon, hogy ezt a 40 millió forintot megspórolják. 
Ezzel a gondolattal javasolja a költségvetés elfogadását.  

Major Antal: Egyet ért Tóth Imre képviselővel. Úgy gondolja, hogy ki is kellene tűzni egy 
határidőt és áprilisban összehívni egy soron kívüli ülést a költségvetés helyzetének 
megtárgyalása. Javasolja, hogy az intézményvezetők álljanak elő újabb javaslatokkal és 
lehetőségekkel.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Kért egy kimutatást a pénzügyi osztálytól, 
amelyből látható, hogy a béremelés mekkora terhet jelent az önkormányzat költségvetésében 
a kötelező és nem kötelező feladatok szerinti bontásban. Ezzel szeretnék megkeresni 
országgyűlési képviselő urat, ha szükséges többször is, felhívva a figyelmet arra, hogy a 
tavalyelőtti évhez hasonlóan szükségük lenne a bértámogatásra. Mivel a rendkívüli állami 
támogatás sorra betervezett hiány összege nem fog eltűnni.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke kérdezi van-e valakinek kérdése, észrevétele az 
elhangzottakkal vagy az írásos anyaggal kapcsolatban? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek, az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetését az előterjesztés szerint, 
felhívva az intézményvezetők figyelmét a takarékos gazdálkodásra? A bizottság 7 igen 
szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 

 
40/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének elfogadására 
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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetését, amelynek 
 

bevételi főösszege  1.693.601.248.- forint 
   kiadási főösszege 1.693.601.248.- forint. 
 
Továbbá javasolja, hogy a Képviselő-testület hívja fel az intézményvezetők figyelmét 
a gazdaságos működésre. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Elhangzott egy javaslat egy soron kívüli ülés tartására.  
Ezzel kapcsolatban van-e valakinek kérdése? 

Mezei Norbert: Készüljenek valamilyen anyaggal erre az ülésre?  

Major Antal: Természetesen az intézményvezetők készüljenek, hozzanak elképzeléseket 
megtakarítási lehetőségekről.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: És mi legyen az ülés időpontja? 

Major Antal: Április végét jónak tartja.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Akkor van soros ülés is. Ragaszkodnak a soron kívüli üléshez? 

Major Antal: Úgy gondolja, hogy célszerű lenne egy soron kívüli, kell három-négy óra 
ennek átbeszélésére. De lehet május eleje is az időpont.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Legyen május 9-én.  

Tóth Imre: Azzal még kiegészítené, hogy az intézményvezetők készüljenek arra is, hogy, ha 
esetleg kényszerlépésekre, létszámleépítésre kerül sor, hol fáj nekik legkevésbé.  

Bertalan László: Erre ő is szerette volna felhívni a figyelmet. Emlékszik rá, hogy amikor a 
szociális otthon három férfi dolgozója közül egyet elengedtek, nem érkezett panasz arra, hogy 
ketten nem tudnák ellátni a feladatot. Vannak benne kérdések, hogy például a szociális 
otthonban szükség van-e minden dolgozóra. Tudja, hogy erre az a válasz érkezik, hogy igen, 
sőt kevesen vannak. De ha abból indul ki, hogy a szociális otthon konyháján 6 fő főz 170 adag 
ételt, míg a NÜVI konyhán 11-en vannak 800 adagra, akkor lehet, hogy vannak tartalékok az 
intézményben. Egyet ért azzal, hogy meg kell vizsgálni a létszámot.  

Tóth Imre: Az is egyfajta átvizsgálás lehet, amit polgármester asszony említett, miszerint ha 
nyugdíjba megy a szociális otthon konyháján két fő, akkor azt a létszámot már ne töltsék fel. 
Tisztában van azzal is, hogy a létszámleépítés pénzügyi vonzata nem jelentkezik azonnal, de 
mégis fel kell készülniük erre.  

Mezei Norbert: Ha májusban lesz az ülés, ahol esetleg létszámleépítésről döntenek, a 
végkielégítés és a felmentési idők miatt esetleg egy-két hónapot tudnak megspórolni. 

Bertalan László: Arra lenne lehetőség, hogy a NÜVI dolgozói lássák el a szociális otthonban 
a műszaki feladatokat?  

Müllerné Braun Erika: Átcsoportosítással nagyon sok mindent meg lehet oldani, de ha azt 
számolják, hogy mennyibe kerül egy-egy személy végkielégítése, akkor nem biztos, hogy 
jobban járnak.  
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Bertalan László: Nem erre gondolt, hanem ha valaki nyugdíjba megy, vagy elmegy, akkor 
nem biztos, hogy pótolni kell.  

Müllerné Braun Erika: Jövőre megy nyugdíjba az egyik műszaki dolgozó.  

Bertalan László: Ugyanígy kellene az ápoló személyzetnél is.  

Müllerné Braun Erika: Az ápoló személyzetért a végsőkig küzd. Egyrészt meg van 
határozva, hogy hány főre van szükség. Ráadásul nagyon sok a fekvő, négy órán túli 
gondozási szükségletű lakó. Ha betegállományban, vagy szabadságon vannak az ápolók 
előfordul, hogy egy-egy szinten két ápoló van, ami azt jelenti, hogy ötven főt lát el egy 
műszakban. Lehet emelni a térítési díjon, de a szolgáltatás színvonalát ahhoz tartani kell. 
Ehhez viszont kell az a minimum nővér létszám, ami most van. Egy fővel sincsenek többen. 
Lehet átcsoportosítani technikai, konyhai, irodai létszámból, de az ápolói személyzetből nem.   

Tóth Imre: Javasolja a bizottságnak, és majd a képviselő-testületnek is, hogy az intézmények 
csak a képviselő-testület engedélyével vehessenek fel dolgozót a megüresedett álláshelyekre. 
Úgy gondolja, hogy erre szükség van, és ezzel nem gátolják az intézmények működését.  

Müllerné Braun Erika: Március 1-től szeretne felvenni egy nővért egy megüresedett 
álláshelyre. Úgy gondolja, hogy azért, hogy a lakók megfizessék az emelt térítési díjat, a 
szolgáltatás színvonalát meg kell tartani, az ápolói létszámnak meg kell lennie. A béren nem 
lehet spórolni, a dologi kiadásokból lehet lehúzni, de a számlákat akkor is ki kell fizetni. De 
igyekeznek mindent megtenni, hogy mérsékeljék a kiadásokat.  

Tóth Imre: Lehet a béren is megtakarítani. Ha a képviselő-testület elfogadja a javaslatát a 
létszámstopra vonatkozóan, azzal egy-két havi bért mindig meg tudnak spórolni. Ez még 
mindig jobb megoldás, mintha azt kellene mondaniuk, hogy váljanak meg dolgozóktól. De 
sajnos még erre is sor kerülhet.  

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke kérdezi van-e még valakinek kérdése, észrevétele? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. május 9-én soron kívüli ülésen vizsgálja felül a 
2019. évi költségvetést, továbbá hogy az intézményvezetők az ülésig vizsgálják felül intéz-
ményük létszámkeretét, valamint dolgozzanak ki megtakarítási lehetőségeket intézményük 
vonatkozásában? A bizottság 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza: 

 
41/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetésének felülvizsgálatára 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja az önkor-
mányzat 2019. évi költségvetésének felülvizsgálatát 2019. május 9-én. 
Továbbá javasolja, hogy a Képviselő-testület kérje fel az intézményvezetőket, hogy 
2019. május 9-ig vizsgálják felül intézményük létszámkeretét, valamint dolgozzanak 
ki megtakarítási lehetőségeket intézményük vonatkozásában. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
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5. NAPIRENDI    PONT    

A NÜVI beszámolója a képviselő-testület két ülése között a közmunka programokban 
foglalkoztatottak által végzett munkákról 
Előadó: Göröcs László mb. intézményvezető 

 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: Az írásos anyagot mindenki megkapta, kérdezi Göröcs 
László mb. intézményvezetőt, kívánja-e kiegészíteni, összefoglalni a beszámolót? 

Göröcs László: Nem kívánja kiegészíteni, de a létszámstoppal kapcsolatban szeretne szólni. 
Másfél éve keres villanyszerelőt, most március 1-től tudna felvenni ilyen szakképesítésű 
dolgozót. De most kérnie kell a Képviselő-testülettől, amely majd a hónap végén tartott ülésén 
dönt róla. Egy sofőr el fog menni március 6-tól. Helyette tudna felvenni olyan dolgozót, 
akinek nehézgépkezelő végzettsége is van. De így a hónap végéig várnia kell, és szűkített 
létszámmal kell majd működniük. Megérti a helyzetet, de annyi feladata van az 
intézménynek, hogy szükség van a létszámra.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Köszöni az észrevételt. Kérdezi Göröcs László mb. 
intézményvezetőt, a napirendi pontot kívánja-e összefoglalni? 

Göröcs László: Nem kívánja. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: A külterületi szeméttel kapcsolatban kérdezi jegyző urat, van-e már 
előrelépés? 

Lovász Imre jegyző: Az elmúlt hetekben nem igazán tudott ezzel foglalkozni azon ügyek 
miatt, amelyek most napirenden szerepelnek.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Nem csak Jászladányon, hanem országos szinten is látható, hogy 
óriási mennyiségű szemét van szétdobálva, lerakva.  

Lovász Imre jegyző: Ezen a héten három új eljárást indított meg. 

Bertalan László: Nemrégiben kérte egy lakos, hogy a portája melletti üres telekről takarítsák 
ki a szemetet. Ebben segítséget nyújtottak neki. Ezután ugyanez a személy pakolta ki a 
szemetet a háza mögötti portára. Bár elmondása szerint nem ő volt, hanem dolgozói. Úgy 
gondolja, hogy komolyabb bírság kellene ilyen esetekben, jobban rá kellene menni ezekre. 
Nem csak külterületen van sok szemét. Nem felszólítani kellene, hanem bírságolni. 

Lovász Imre jegyző: Meg van az eljárás rendje. Először fel kell szólítani, aztán lehet 
bírságolni. A bírságnál is meg van határozva, hogy mekkora bírságot lehet kiszabni milyen 
jellegű és mennyiségű hulladék esetében. Például kommunális hulladék esetében, tíz tonna 
alatt néhány tíz ezer forint összegű bírság szabható ki, tehát nem nagy tétel. Ha nem tesz 
eleget a felszólításnak, második körben lehet magasabb összegű bírságot kiszabni. Viszont ha 
tetten érés van, akár a rendőrséget is ki lehet hívni, helyszíni bírságot szabhatnak ki.  

Bertalan László: Úgy tűnik, hogy ez a probléma jelenleg nincs megoldva. A kóbor ebek 
most nem okoznak gondot, folyamatosan összegyűjtik őket, de a szemét nagyon 
elhatalmasodott. Valami megoldás jó lenne. Az látszik, hogy senki nem akar fizetni azért, 
hogy elvigyék a szemetét.  

Lovász Imre jegyző: Belterületi hulladéklerakásról nincs sok információjuk, nagyon kevés 
bejelentés érkezik. Külterületen egyre gyakoribb, a mezőőrök is jelentik, és meg is indulnak 
az eljárások. De belterületről, ha jól emlékszik az idei évben csak két bejelentés érkezett. 

Bertalan László: Szinte bárhol lehet találni. 
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Lovász Imre jegyző: Ki fogja adni a közterület-felügyeletnek, hogy járja a települést és 
figyeljen erre. 

Bertalan László: Véleménye szerint tudnak róla, hogy mely portákról van szó. Az a gond, 
hogy általában nem a tulajdonos teszi le a szemetet, hanem a környéken élők. Hiába lesz 
felszólítva a tulajdonos, azzal nem oldódik meg semmi.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: A külterületen is katasztrofális a helyzet. A mezőőrök mindent 
megtesznek, leginkább azt, hogy szétvágják az összekötött zsákokat, hogy adatokat 
keressenek benne.  

Bertalan László: Előbb-utóbb az állatok úgyis széthúznák.  

Tóth Imre: Szeretne reagálni Göröcs László felvetésére. Úgy gondolja, hogy ha a Képviselő-
testület igent mond az elgondolására, akkor lesz ez egy döntés, amit be kell tartani. Ha az 
intézményvezető már ekkor beterjeszti azt, hogy az üres álláshelyre szeretne dolgozót 
felvenni, akkor a testület azonnal tud dönteni. Véleménye szerint a jelenlegi helyzetben a 
testületnek tudomása kell, hogy legyen arról, hogy milyen mozgások vannak létszám 
tekintetében az egyes intézményeken belül. De ez nem azt jelenti, hogy nem akarják 
engedélyezni az álláshelyek betöltését.  

Göröcs László: Megérti, de náluk annyi ember van, amennyire szükség van. Szakmánként 
szinte egy dolgozó van. Ha valaki kiesik, nem pótolhatja? Ha mondjuk a későbbiekben lesz 
egy felmondása hó elején, és hó végén lesz testületi ülés, akkor egy hónapig nem lesz 
dolgozója.  

Tóth Imre: A felmondás nem azonnal történik általában, van felmondási idő. Ha rendkívüli 
helyzetről van szó, van soron kívüli ülés is. Nem vitatja, hogy az intézményben csak annyi 
dolgozó van, amennyi nagyon muszáj. De ha határozatot hoznak, az mindenkire kell hogy 
vonatkozzon, a NÜVI sem lehet kivétel. Ha nem lesz 70 milliós hiány, akkor vissza tudja 
vonni ezt a létszámstopot a testület. Ezt a hiányt eltüntetni a Képviselő-testületnek kell, rajtuk 
áll a döntés, övék a felelősség.  

Lovász Imre jegyző: Ha Képviselő-testület megszabja az intézményvezetőknek, hogy milyen 
létszámkerettel gazdálkodhatnak, csak ezen belül tudnak mozogni, ha elmegy egy-két ember, 
gyorsan be tudják tölteni ezeket a pozíciókat, hogy zökkenőmentes legyen a feladatellátás. 
Illetve volt egy olyan javaslat is, hogy a soron kívüli ülésen egy létszám gazdálkodási 
előterjesztés is legyen, amelyben az intézményvezetők elő tudják adni, hogy kitől tudnának 
megválni, vagy kire miért van szükség. Egy rossz példa, de a Polgármesteri Hivatal esetében a 
közterület-felügyelet nem kötelező feladat, akkor el lehet gondolkodni rajta, hogy van-e rá 
szükség. Összeszedhetik azt, hogy miért van a 16,9 finanszírozott létszám helyett 22, meg 
tudják nézni és meg is tudják indokolni. Jó ez a létszám gazdálkodási előterjesztés, meg lehet 
határozni például, hogy két fő létszámot építsen le mondjuk a Polgármesteri Hivatal. 

Tóth Imre: Ha ez egyszerűbbnek tűnik, ez is megoldás lehet. A létszámstop helyett azt is 
csinálhatják, hogy megadják az intézményeknek, hogy mennyi létszámot építsen le. De úgy 
gondolja, hogy ez még fájóbb lesz. A NÜVI esetében például elmondta az intézményvezető, 
hogy mindenkire szükség van. Ha azt mondják neki, hogy küldjön el két embert, az lesz a 
válasza, hogy akkor döntse el a testület, hogy kit küldjön el. Ezt akarta megelőzni azzal, hogy 
ha lesz álláshely üresedés, akkor beszéljék meg, hogy be kell-e tölteni, vagy átcsoportosítással 
oldják meg. Ha például a szociális otthon konyháján lesz üresedés, lehet, hogy azt mondják, 
hogy inkább átcsoportosítással oldják meg. De ha nincs létszámstop, a testület nem is tud 
arról, hogy megüresedett egy álláshely, az intézményvezető pedig be fogja tölteni. Erre 
gondolt, de ha nagy az ellenállás, nem ragaszkodik a dologhoz, csak felvetette, mert úgy érzi, 
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hogy nagyon sok pénz az, amit még elő kellene teremteni. És ha csak tolják tovább, egyszer 
csak elfogy az önkormányzat pénze. Inkább legyenek előrelátóak.  

Lovász Imre jegyző: Ha meg van a létszámkeret, annyi mozgástér kell az 
intézményvezetőnek. A Polgármesteri Hivatalnál például hamarosan elmegy egy pénzügyi 
ügyintéző, majd a munkaügyes, az aljegyző, az anyakönyvvezető. Némelyik esetben nem 
biztos, hogy könnyű lesz pótolni. De ha elmegy az aljegyző nyugdíjba azon is el lehet 
gondolkodni, hogy kell-e egyáltalán ez a státusz.  

Tóth Imre: Vagy azon, hogy esetleg néhány hónapig ne töltsék be az álláshelyet. Ha 
tudomása van róla a testületnek, hogy az aljegyző nyugdíjba megy, akkor meg tudják azt 
vitatni, hogy a munkavégzésben okoz-e problémát, ha néhány hónapig nem lesz aljegyző. 
Ennek ez lenne a lényege, hogy minél többet tudjanak spórolni.  

Major Antal: De a helyzethez alkalmazkodni kell az intézményvezetőknek. Nem azért van 
ez, hogy megnehezítsék a munkájukat, hanem azért, hogy a testület tudjon mérlegelni, legyen 
rálátása. De az álláshelyek nem hirtelen üresednek meg valószínűleg. Úgy gondolja, hogy 
össze lehet úgy egyeztetni az időpontokat, hogy ne legyen probléma.  

Bertalan László: Göröcs Lászlótól kérdezi, hogy például az asztalos a NÜVI-ben mennyi 
munkát végez, és ha azt kiszámlázná, az milyen értékű lenne. Látja, hogy van olyan dolgozó, 
aki nagyon sokat megy, de van, akit nem lát. Lehet, hogy azok is dolgoznak, csak ő nem látja. 
Arra kíváncsi, hogy termel-e mindenki annyit, hogy megérje foglalkoztatni. Lehet, hogy 
jobban járnának, ha egy adott munkával, például az asztalos esetében, megbíznának valakit és 
az elvégezné. 

Göröcs László: Az asztalosnak folyamatos munkája van. Amikor betegállományban volt, 
nem is tudták, hogyan oldják meg a feladatokat. Egy szakember munkáját nem lehet 
helyettesíteni nem szakember munkájával. 

Bertalan László: Arra kíváncsi, hogy van-e esetleg egy-két olyan ember, akinek a munkáját 
kiválthatnák azzal, hogy valakit megbíznának.  

Göröcs László: Mindenkinek van feladata. Ha nincs szakmunka, akkor besegítenek más 
munkákban.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: kérdi, van-e valakinek további kérdése, észrevétele? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek, a NÜVI beszámolóját a képviselő-testület két ülése között a közmunka 
programokban foglalkoztatottak által végzett munkákról? A bizottság 7 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
 
42/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat a NÜVI a képviselő-testület két ülése között a közmunka programokban 
foglalkoztatottak által végzett munkákról szóló beszámolójának elfogadására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
NÜVI a képviselő-testület két ülése között a közmunka programokban 
foglalkoztatottak által végzett munkákról szóló beszámolóját az előterjesztés szerinti 
tartalommal.  
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Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
 
6. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) 
önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző 

Bagi Zsolt Arnold bizottság elnöke: felkéri Lovász Imre jegyzőt, ismertesse a napirendi 
pontot. 

Lovász Imre jegyző: A Kormányhivatal Törvényességi Felügyeleti Osztálya felhívta az 
önkormányzat figyelmét arra, hogy ez a rendelet elég régi, és tartalmaz olyan rendelkezéseket, 
amelyeket már nem tartalmazhatna, mint például a filmforgatáshoz kapcsolódó közterület 
használati szabályokat. Nem korlátozható továbbá a közterület használati engedély megadása 
a cirkusz és mutatványos tevékenység esetén. Ezeket szükséges hatályon kívül helyezni, 
valamint a választással kapcsolatos hirdetéseket külön rendeletben lehetne szabályozni. Az 
üzemképtelen járművek közterületen történő tárolásának rendjét pedig maga a KRESZ 
határozza meg, amely jelenleg ellentétes a helyi rendelettel. És mivel a KRESZ magasabb 
rendű jogszabály, így szükséges egyrészt módosítani a helyi rendeletet, valamint hatályon 
kívül helyezni olyan rendelkezést, amely a KRESZ-ben van szabályozva. Ezen kívül a 2/A. 
számú melléklet tartalmazza az egyéb használati díjakat. Ebben három kategória lett 
meghatározva, 30 napon belüli, 60 napon belüli, illetve hat hónapon túli. Ez a helyi 
igényeknek megfelelően kerülne bele. Évente kb. négy-öt engedély kérelem szokott 
beérkezni. Ez lehetőséget teremtene arra, hogy ne csak napokra, hanem hosszabb időtartamra 
is bérelhessenek területet.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: kérdi, van-e valakinek kérdése, észrevétele az elhangzottakkal vagy 
az írásos anyaggal kapcsolatban? 

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök, szavazásra teszi ki az aki, elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) ön-
kormányzati rendelet módosítását az előterjesztés szerint? A bizottság 7 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
43/2019.(II.27.) számú Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozat 
Javaslat a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja a közterületek 
használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) önkormányzati rendelet 
módosítását az előterjesztés szerinti tartalommal.  

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 
 




